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Traditional quality control methods based on statistical analysis of historical data do 
not provide sufficient accuracy for forecasting in modern high-tech production. In 
recent years, there has been a growing interest in using machine learning techniques 
to solve quality management problems in various industries. Ensemble methods, 
which combine the advantages of different algorithms, have proven to be particularly 
promising. The paper considers the application of ensemble of machine learning 
algorithms for predicting quality characteristics of technical ceramics products. A 
mathematical model based on gradient boosting (XGBoost) and deep neural networks 
(DNN) has been developed, providing 94.7  % prediction accuracy (95  % CI: 93.2–
96.1 %). The model integrates 27 technological parameters and 32 categorical features 
to predict 8 quality indicators.
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НОВАЯ КНИГА

Бодягин А.А., Андрончев И.К., Волков В.А., Александров С.Л.

Системы менеджмента качества аккредитованных 
организаций, оказывающих услуги в области 
обеспечения единства измерений
Учебное пособие. — М.: АСМС, 2025
Учебное пособие концентрирует внимание специалистов в области качества на вопросах реали-
зации требований Федеральной службы по аккредитации к организациям, оказывающим услуги 
по обеспечению единства измерений, в соответствии с критериями аккредитации. Раскрываются 
специфические особенности возможностей построения систем менеджмента качества на основе 
выполнения критериев аккредитации, а также создания условий для развития организаций на базе 
принципов менеджмента, заложенных в стандартах серии ИСО 9000. Материалы пособия направ-
лены на развитие систем менеджмента качества и повышение творческой активности работников, 
а также менеджеров разных иерархических уровней управления, вовлечение их в улучшение дея-
тельности организаций, оказывающих услуги по обеспечению единства измерений. 
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